

BIR takes action following Italian decree affecting scrap exports

BIR reagiert auf italienische Verordnung, die Schrottexporte beeinträchtigt

► The Bureau of International Recycling has officially approached the European Commission and the Italian Environment Minister after having been informed of far-reaching amendments to the Italian waste shipment regulation. The decree, which adds new requirements to the previous regulation, seriously affects shipments of recyclables from Italy, including ferrous and non-ferrous metals scrap, to countries outside the EU.



Bureau of
International
Recycling

According to the decree dated 4 April 2012, each international waste shipment must now be accompanied by a certificate issued by the authorities in the destination country confirming that the environmental standards applicable in that country are comparable to those prescribed in the EU.

In its letter to the EU Commission, BIR expresses strong concern that the amended Italian legislation differs from the EU regulation 2006 on waste shipments which is applicable in all EU member states and which should be enforced in the same manner everywhere in the European Union.

BIR also wrote to the Italian Environment Minister Mr Corrado Cini, highlighting the devastating effect of this legislation on Italian operators, while jeopardizing the supply of steelworks, non-ferrous metals smelters, foundries and paper mills around the globe.

A representative of the Italian BIR member federation ASSOFERMET states: "The requirements of the decree not only conflict with the current EU legislation but are also completely unrealistic and impracticable. There is no indication of methods for obtaining such a certificate or a list of authorities entitled to issue such a declaration. Moreover, the decree does not specify any criteria for determining whether standards of the importing country are comparable to those of the exporting country."

BIR will continue to monitor this issue and take action as appropriate.

► Das Bureau of International Recycling (BIR) hat sich aufgrund weitreichender Änderungen in den italienischen Bestimmungen zum Abfalltransport offiziell an die Europäische Kommission und den italienischen Umweltminister gewandt. Die Verordnung, die den alten Bestimmungen neue Auflagen hinzufügt, beeinträchtigt ernsthaft den Versand von recyclinggerechten Materialien aus Italien in Länder außerhalb der EU. Dazu gehört auch Schrott aus Eisen- und Nichteisenmetallen.

Nach der Verordnung vom 4. April 2012 muss jeder internationale Abfalltransport von den Behörden des Bestimmungslands mit einem Zertifikat versehen werden, in dem bestätigt wird, dass die Umweltstandards in dem entsprechenden Land mit denen der EU vergleichbar sind.

In einem Schreiben an die EU-Kommission bringt BIR starke Bedenken zum Ausdruck, dass die geänderte italienische Gesetzgebung von der EU-Bestimmung 2006 zum Abfalltransport abweicht, die in allen Mitgliedsstaaten Anwendung findet, und in der gesamten EU in gleicher Weise durchgesetzt werden sollte.

BIR schrieb auch an den italienischen Umweltminister Corrado Cini und unterstrich die verheerenden Auswirkungen dieser Gesetzgebung auf italienische Unternehmen, womit gleichzeitig die Belieferung von Stahlwerken, Schmelzöfen für Nichteisenmetalle, Gießereien und Papierfabriken weltweit gefährdet wird. Ein Vertreter des italienischen Mitgliederverbands ASSOFERMET des BIR führte dazu aus: „Die Anforderungen der Verordnung stehen nicht nur im Widerspruch zur gegenwärtigen Gesetzgebung der EU, sondern sind auch völlig unrealistisch und undurchführbar. Es gibt keinen Verweis auf Methoden, wie man solch ein Zertifikat oder eine Liste von Behörden, die berechtigt sind, eine derartige Erklärung abzugeben, erhalten kann. Außerdem werden in der Verordnung keine Kriterien für eine Festlegung spezifiziert, ob die Standards des importierenden Landes mit denen des exportierenden Landes vergleichbar sind.“

BIR wird diese Angelegenheit weiter beobachten und gegebenenfalls Maßnahmen ergreifen.



RECYCLING Solutions

Efficient + Flexible

Granulator SB Series with
Forced Feeding Device



- 30 % - 100 % more capacity with the same granulator cutting chamber size. Up to 50 % less power consumption. Suitable for dry and wet operation.

Plastcompactors Series HV



- Agglomeration of bottle flakes, powders, fibres, film and foam materials
- Re-crystallisation of PET flakes
- Thin-film drying from post consumer washing lines

PLANTS for washing, separating and
drying of dirty and mixed plastic waste

- Agricultural films
- Plastics from post consumer waste
- PET bottles
- Bottles and hollow components out of PE/PP
- PE films, also stretch films



Herbold Meckesheim GmbH
Industriestraße 33
D-74909 Meckesheim
Tel.: +49 (0) 6226/932-0
Fax: +49 (0) 6226/932-495
herbold@herbold.com